
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Záznam jednání KR ČBA (2022/1) 
 

Přítomni:  
Vladimír RICHTER – předseda David KULHÁNEK 
Karel JAKSCH František PŘIBYL 
Miroslav KAIGL  Marek VIČAR – on-line 
Jiří KROUPA  
 
Hosté: 
Milan NOVÁČEK – od 12h Zdeněk ŽIDEK 
 
Schůze Komise rozhodčích ČBA 12.11.2022 v Brně 
 
 Program 
 

0. Úvod, kontrola úkolů 
1.  Zhodnocení sezony 2022 
   - Zápasy - celostátní, turnaje 
   - Stav/situace rozhodčích 
   - Oddíloví rozhodčí 
   - Odměny, prémie 
  - Rozhodcovské ankety 
 - Závěry ze schůzek STK a klubů ve vztahu k rozhodčím/legislatvě 
2. Sezona 2023 
   - Pracovní skupina – nedostatek rozhodčích 
 - Legislativa, pravidla, manuál 
   - Mezinárodni listina rozhodčích 
   - Aktuální stav licencí, příprava kreditu na novou sezonu 
 - Mediální prezentace rozhodčích 
 - Koordinace rozhodčích 2023 
4. Podpora rozhodčích 
   - Vybavení rozhodčích 
   - Podpůrný program rozhodčích 
 - Navýšení odměn 
5. Školení 
   - Rookie v regionech 
   - Klinika rozhodčích 
   - Virtuální škola 
 - Zimní tréninky 
6. Různé 

 
  Úvod, kontrola úkolů 
 

- Richter zahájil schůzi KR ČBA v 10:15. KR se schází v roce 2022 osobně 
poprvé, v průběhu roku jednala vzdáleně operativně a sezonu zahájila  
on-line předligovým webinářem s rozhodčími. 

- Kulhánek provedl kontrolu úkolu z posledního jednání KR,  
úkol 3 (2021/2) stále probíhá, ostatní úkoly splněny. 

 
 Zhodnocení sezony 2022 

 
- Kulhánek komentoval tištěný přehled uplynulé sezony. Enormní nárůstu 

počtu zápasů, který převyšuje počet před C-19. Společně s navýšením 
počtu utkání došlo k navýšení počtu “osob,“ které rozhodovali utkání 
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(nejedná se jen o proškolené rozhodčí, ale i o “náhradníky,“  
které dosadily kluby v situacích, kdy nebyli nominováni oficiální 
rozhodčí). Tento počet nereflektuje skutečný nedostatek “řádných“ 
rozhodčích, jejichž počet stále klesá a nekoresponduje vůči počtu 
zápasů, na které musí KR rozhodčí dosadit, na což KR již několik let 
upozorňuje. Došlo k navýšení početu zápasů (+34), kdy nebyly zápasy 
obsazeny vůbec.  

- Jaksch přednesl detailněji situaci ohledně oddílových rozhodčích,  
kteří se účastnili pohárů a mistrovství mládeže. Situace je obdobná jako 
v loňském roce, jsou kluby, které situaci chápou a plně spolupracují  
a jsou kluby, které požadavky na klubové rozhodčí ignorují. 
Diskutovány možnosti, jak více/lépe zvýhodnit kluby, které dodají 
rozhodčí na turnaje. 

 
ÚKOL 1 – Jaksch - v prezentaci článku ohledně oddílových rozhodčích 
vyzdvihne kluby, které nadstandardně spolupracovaly. 
 
- Výpočet odměn rozhodčím byl proveden a distribuován pro výplatu. 
- Přibyl informoval o probíhajících anketách týkajících se rozhodčích  

a jejich termínech vyhlášení 
- Vičar navrhl změnit způsob určení titulu Rozhodčí roku 

 
ÚKOL 2 – Vičar - sestaví a předloží KR jeho návrh postupu, jak zvolit 
Rozhodčího roku. 

 
- Přibyl a Židek informovali ohledně závěrů ze schůzky STK s kluby. 

Prezentovány plány MLB jak se budou upravovat pravidla a jejich 
aplikace v ČR. Dohodnut výklad pravidla ohledně druhé návštěvy 
nadhazovače během jedné směny. 

 
ÚKOL 3 – Kulhánek - provede úpravy výkladu paragrafů v SŘ, aby byly 
v souladu s dohodou s kluby. 

 
 Sezona 2023 
 

 
- Přibyl a Židek na schůzce s kluby upozornili na vážný nedostatek 

rozhodčích a vysvětlili, jak s tím KR pracuje. Představitele klubů situace 
překvapila, že je až tak vážná, i když je na to upozorňováno několik let. 
Přibyl pověřen VV ČBA, aby sestavil pracovní skupinu pro nalezení 
řešení této problematiky. 

- Kulhánek zopakoval změny v pravidlech pro sezonu 2023, které byly 
STK schváleny. 

 
ÚKOL 4 – Kulhánek - zajistí do Vánoc aktualizaci pravidel baseballu  
pro web a pro tištěnou verzi. 

 
- Diskutováno složení mezinárodní listiny rozhodčích pro sezonu 2023. 

Vičar navrhl rozšíření listiny o M. Nováčka. 
 

ÚKOL 5 – Přibyl - pověřen sestavením listiny mezinárodních rozhodčích 
pro sezonu 2023. 
 
- Židek představil nový systém evropských nominací rozhodčích po vzoru 

softballu 
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- Kaigl předložil návrh M. Chodáka na zvýšení licence. Návrh byl KR 
odsouhlasen.  

 
ÚKOL 6 – Kaigl - informuje M. Chodáka o rozhodnutí KR. 
 
ÚKOL 7 – Kaigl - zaktualizuje sazebník kreditů pro novou sezonu, 
s adekvátním zohledněním zisku kreditu při navýšení počtu termínů školení 
(viruální škola, Klinika, …) se kterým seznámí rozhodčí před novou sezonou 
prostřednictvím Sekretariátu ČBA rozhodčí. 

 
- Židek připomněl stávající medializaci rozhodčích, která je pozitivně 

vnímána i v zahraničí. Nováček předložil novou grafiku pro prezentaci 
na FB a Instagramu v novém roce. Diskutovány události, které budou 
na těchto platformách prezentovány. 

- Jaksch s Kroupou informovali o koordinování rozhodčích během sezony. 
Nejtěžší situace nastaly během prázdnin, kdy bylo několik rozhodčích  
na mezinárodních turnajích ve stejný termín a někteří rozhodčí  
si vybírali dovolenou s rodinou. Komplikace působily překlady utkání,  
na kterých se obtížně pracovalo a následně byly ještě jednou přeloženy. 
Kulhánek zmínil situace, kdy STK schválila přeložení tří zápasů  
do jednoho dne, což je zcela proti základním pravidlům baseballu  
a vlivem schvalování překládání zápasů nedodržení posloupnosti zápasů 
série. Dále probíráno působení koordinátoru v nové sezoně. 

 
 Podpora rozhodčích 
 

- Přibyl předložil představu ohledně podpory rozhodčích. Vzhledem 
k omezenému financování nelze již předpokládat takový rozsah, jaký byl 
v minulých letech, forma podpory je v jednání. 

- Provedeno rozhodnutí ohledně výplat rozhodčích v situacích, kdy jsou 
rozhodčí odvolání v den zápasu. 

- Kulhánek předložil návrh na navýšení odměn pro rozhodčí v celostátních 
soutěžích 

 
ÚKOL 8 – Jaksch - použije navržené navýšeni odměn do výpočtového 
modelu nákladů klubu a seznámí s výsledky členy KR. 

 
 Školení 
 

- Rozhodnuto uspořádat virtuální školu se zaměřením na mechaniku dvou 
a tří rozhodčích. Výukou pověřen Židek. 

- Komise opětovně vypíše termíny pro uspořádání Rookie školení 
v jednotlivých regionech. Diskutována Sisyfovská práce s téměř 
nulovým výsledkem pro celostátní soutěže. Pozitivum viděno pouze  
u klubových rozhodčích při turnajích mládeže. Aktuálně evidován zájem 
některých klubů o uspořádaní privátního školení. Cílem bude směřovat 
školení pro posluchače s věkem 12, 13+ a mladší zájemce směrovat  
na jedno centrální školení dle největšího počtu zájemců. 

- Diskuse nad možnostmi a podmínkami, jak udržet rozhodčí. 
- Rozhodnuto pořádat zimní tréninky na střídačku v Praze a Brně,  

v případně zájmu zapojit další místa s větším počtem zájemců. 
Uspořádat školení při minimálním počtu osmi rozhodčích. Výukou 
pověření Židek, Vičar. 
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- Klinika rozhodčích se bude konat v termínu 3.-5.3.2023 v Nymburku. 
Program bude třídenní, přičemž pátek bude dobrovolný. Program  
již připraven v režii Židka a Vičara. 

 
 Různé 
 

- Židek informoval o novém složení technické komise WBSC Europe  
a novém složení její komise rozhodčích. 

- Jaksch sdělil požadavek Little League zaregistrovat rozhodčí pro jejich 
soutěže přes webovou registraci. 

 
Ukončeno v 16:30 
 
 
 
Zapsal: David Kulhánek Schválil: Vladimír Richter 
 
 
 


